

# Referat fra OZ2EDR's Generalforsamling den 11. april 2019

Tilstede: 7 medlemmer

## **1. Valg af dirigent.**

OZ1LZD Ole valgtes til dirigent. Han takkede for valget og bekendtgjorde at generalforsamlingen var lovligt indvarslet og beslutningsdygtig, da den jvf vedtægterne var varslet i X-QTC, på Afdelingens hjemmeside samt på [www.edr.dk](http://www.edr.dk).

Herefter blev ordet givet til formanden OZ1KKH Erik.

## **2. Formandens beretning:**

Beretningen blev udleveret skriftligt og herefter læst op med kommentarer af Formanden:

### **Foreningen**

*Året har været præget af et vigende antal medlemmer til møderne. I gennemsnit har der i 2018 kun været 4 medlemmer til stede, og på nogle aftener har vi valgt at aflyse, når der ud over formanden kun er kommet 1 medlem mere. Det skyldes jo også, at OZ1LQO Søren er flyttet fra byen til Silkeborg og derfor ikke længere er en af de faste mødedeltagere. Heldigvis har han deltaget i vore contest aktiviteter, hvor han er den mest aktive CW-operatør.*

*Med hensyn til EDR hovedforeningen så har den megen uro omkring ledelsen haft en negativ indvirkning på medlemmerne og flere har ønsket at forlade hovedforeningen i hvert fald indtil videre. Der er nu kommet en ny ledelse som har igangsat flere initiativer så som et helt nyt OZ med et meget ændret layout og som kun udkommer 6 gange om året i lige måneder. Et andet initiativ er en ny hjemmeside som dog har vist sig ikke at være så nem at få til at virke for os som lokalafdeling. Det virker ikke helt som vi kunne ønske os, idet vi ikke kan se de opslag om vores program på selve den side som vises når vi vælger OZ2EDR under lokalafdelinger, men de var synlige på forsiden. OZ1ISY Søren har kæmpet med det og her for nylig er det lykkedes at få generalforsamlingens dagsorden vist på lokalsiden. Det sidste initiativ jeg vil nævne er en beslutning om, at lokalafdelinger ikke længere betaler kontingent til EDR, hvilket de betegner som en slags tilskud til os som lokalafdeling.*

### **Lokaler**

*Efter branden i sommeren 2017 blev lokalerne igen klar efter nytåret så vi igen kunne begynde at holde de normale klubaftener hver torsdag aften. Der gik naturligvis noget tid med at tømme flyttekasser og finde vores ting der for visse ting var blevet spredt i forskellige kasser, der ikke var mærket OZ2EDR. Jeg tror vi har fundet det meste igen.*

*Vi fik at vide, at spejderne ikke ville have, at vi opsatte antenner på huset, nu da de har fået nyt tag. Det har så betydet, at vi ikke kan benytte vore radioer fra lokalet. Når man ser på hvor lidt de blev brugt inden branden, så er savnet nok ikke så stort, men selvfølgelig ville det være en fordel for os at have adgang til antenner. Det forlyder dog, at der er ved at ske en opblødning med hensyn til at få antenner op igen, men på nuværende tidspunkt er der ikke noget konkret på bordet. Se i øvrigt det indkomne forslag senere på dagsordenen.*

*Et andet problem er den manglende løsning af nøgleproblematikken. Da der kom 2 nye døre i hytten i øverste plan med et andet nøglesystem, har vi nu kun 1 nøgle der passer til kælderen og ingen der passer i øverste plan, hvor vi skal afstille tyverialarmen. Den nødvendige nøgle er gemt et sted udenfor, men det er ikke en holdbar løsning, som nu har stået på i over 1 år. Jeg håber, at der snart kommer en bedre løsning på dette.*

## **Aktiviteter**

Igen i 2018 deltog vi i de 2 conteste – 50 MHz i juni og HF Fieldday i september. 50 MHz contesten forløb ikke så godt med hensyn til forholdene idet vi kun opnåede at få 7 kontakter i de 24 timer som testen varede. Det er det hidtil dårligste resultat i de år vi har deltaget siden 1995. Heldigvis kunne vi så bruge tiden på andre aktiviteter og ikke mindst almindelig hyggeligt samvær.

HF Fieldday var begunstiget af fint vejr. Der var allerede aktivitet fra fredag aften da OZ1ISY havde valgt at ankomme og bruge tid på eksperimenter med antenner. Også OZ2BKK mødte op. OZ9AED kørte ud med vores nyindkøbte generator og hentede samtidig nøglen til hytten, så de fremmødte havde adgang til hytten.

Lørdag mødte flere op før kl 12 så der var fuld gang i opsætning af antenner, hvilket var godt, da vi skulle bruge noget tid på afprøvning af generatoren. Det voldte en del problemer da den ikke artede sig som forventet, mht. 3 faser som vi havde regnet med at kunne fordele mellem de 3 stationer. I løbet af testen viste det sig så, at vi ikke kunne køre med fuld effekt især med CW og FT8. Resultatet var vi egentlig tilfredse med efter testen, men da det samlede resultat blev offentliggjort måtte vi sande, at det ikke helt var på højde med tidligere år. Vi blev kun nr. 6. Efter testen blev vi også enige om, at vi ville forsøge at sælge generatoren igen her til foråret og så investere i en anden og bedre generator.

Vi har i 2018 ikke haft så mange foredrag på programmet som tidligere idet OZ1LQO kun har haft 1 enkelt om FPGA (Field Programmable Gate Array). OZ1KXH har vist sin SDR Receiver tilkoblet hans FT-450 Transceiver. Jeg havde selv fundet nogle gamle video-optagelser som blev vist på en teknik-aften.

Amatør Træf Fyn havde igen lokket en del medlemmer fra Århus til at deltage for at se på om der var noget vi ikke kunne undvære og også for at hilse på andre amatører.

## **X-QTC**

Vi har i 2018 fortsat udsendt 3 nr. af X-QTC hvoraf de fleste blev sendt som vedhæftede PDF-filer til en e-mail til medlemmerne. Der var dog 3 medlemmer som ikke havde e-mail hvorfor det var nødvendigt at sende som almindelig post. Det er efterhånden blevet en meget dårlig service fra PostNord med omdeling af breve, som kan tage mellem en uge og 14 dage om at komme frem.

Da vi i 2019 har mistet en del medlemmer herunder de 3 der ikke havde e-mail, er vi nu i den situation at vi fuldt ud kan udsende X-QTC som e-mail og dermed spare de 30,- kr som det ville koste pr nr af nyhedsbrevet.

## **Fremtiden**

Jeg vil opfordre til at man fortsat støtter op om de 2 events med conteste som dels kan give noget træning i at deltage i conteste, men også for at vi kan have et godt socialt samvær og derved styrke sammenholdet i afdelingen.

Endelig skal man ikke holde sig tilbage hvis man vil indvi os i noget viden omkring teknik eller fremvise sine nyeste gadgets på en teknik-aften.

På foreningens vegne

Skjoldhøjen den 11-04-2019

OZ1KKH - Erik Nielsen (formand)

Spørgsmål:

OZ1LZD Ole spurgte til status på generatoren. OZ7SMJ kunne som elektriker oplyse at den ikke var stabil nok i udgangs-spændingen. De 3 faser var ikke "rigtige" faser, men var frembragt elektronisk. Dette er ikke noget problem ved tilkobling af almindeligt el-værktøj, men dyre radioer bryder sig ikke om overspænding. Man kunne muligvis modificere generatoren, men ingen garantier kunne gives. Så forsamlingen blev enige om at sælge generatoren hurtigst muligt og indkøbe en dyrere og mere avanceret type generator. Der var muligvis allerede nogen der havde vist interesse for generatoren. Dette ville OZ1KKH følge op på.

Beretningen blev herefter enstemmigt godkendt af forsamlingen med applaus.

### **3. Beretning fra udvalgsformænd:**

Contest-udvalg v/ OZ1ISY Søren:

50 MHz testen blev som tidligere nævnt en stille affære, men det forhindrede ikke deltagerne i at hygge sig med røverhistorier og god mad. Vi må (endnu en gang) konstatere at sådan kan forholdene på 6-meter også være. Vi stiller selvfølgelig op igen næste år.

HF Fieldday startede med krisemøde omkring den nyindkøbte generator, kun en time før starten af testen. Problemer med spændings-stabilitet gjorde at vi blev nødsaget til kun at benytte 1 fase til alle 3 stationer. Heldigvis var der ikke behov for varmeovne så det fungerede fornuftigt. Først da der blev kørt FT8 og CW QSOer samtidigt + CQ på 80m phone blev den tvunget i knæ. Derefter blev der skruet ned for effekterne og så kunne vi liste os i mål.

Slutresultatet var meget lig sidste år, så vi var godt tilfredse med indsatsen. Efterfølgende har det desværre vist sig at vi måtte tage til takke med en uvant 6. plads. Det er min vurdering, at konkurrenterne har kørt en del flere QSOer med den nye digitale mode FT8. Vi skal derfor tænke ind i vores planlægning af næste års set-up, at der bliver mindst 1 operatør der har som første prioritet at afvikle FT8 QSOer.

Teknik-udvalg v/ OZ1LQO Søren: Ingen beretning da udvalgs-formand ikke var til stede.

### **4. Kassereren fremlægger det reviderede regnskab for 2018:**

OZ1KKH fremlagde det reviderede regnskab der var udsendt i forbindelse med seneste X-QTC og endvidere runddelt til forsamlingen. Han knyttede herefter nogle kommentarer til nogle af posterne: En enkelt medlemstilgang havde givet plus på kontingent-indtægten, Kantinen har givet overskud på 1400kr. Vi har haft en indtægt på 1230kr efter salg af komponenter fra OZ1FQN Leif's bo. Der er doneret en økse til værdi af 299kr til spejderne i Herskind som tak for lån af hytten. Da vi ikke længere benytter girokort blev det besluttet at lukke denne konto og således spare 300kr/årligt. Til gengæld har Nordea nu den frækhed at opkræve 300kr/årligt for at have en foreningskonto. OZ3ANT Carsten foreslog derfor at han selv og andre medlemmer undersøgte om deres pengeinstitut tager penge for at have foreningskonto.

Årets resultat endte med overskud på 1012kr. De var alle godt tilfredse med. Den tilstedeværende revisor OZ1LZD Ole gjorde dog opmærksom på, at der i årets løb var indkøbt en generator til 1765kr. Dette beløb er taget fra Opsparingskontoen. Som det er påført regnskabet af revisorerne, er der ikke noget problem i dette. Men det er bare ikke muligt at se i årets regnskab, uden man sammenligner beholdningen af aktiver med sidste års regnskab.

Regnskabet blev herefter godkendt af forsamlingen enstemmigt.

## **5. Fremlæggelse af budget for det kommende år, herunder fastlæggelse af kontingent for 2020:**

OZ1KKH fremlagde budgettet, der viste et lille underskud på 465kr. Men da alle medlemmer nu modtager X-QTC pr mail, spares der 230kr på forsendelse, så det ender tæt på nul. Desværre er der konstateret frafald på 5 medlemmer efter fristen for indbetaling af kontingent 2019. Derfor foreslog kassereren en kontingentstigning på 15kr til i alt 250kr/årligt for at bibeholde den samme kontingent-indtægt. Dette skal også ses i lyset af at den sidste stigning var i 2015.

Budgettet og kontingentstigningen blev godkendt af forsamlingen.

## **6. Indkomne forslag:**

Bestyrelsen havde i år modtaget et forslag fra OZ3ANT Carsten.

Det har været udsendt på mail til alle medlemmer. Det gik i store træk ud på at EDR Århus Afdeling i vores mødelokale indretter og etablerer et QTH/klubshack, der kan anvendes af foreningen og dens medlemmer. Der blev rundsendt et eksemplar af forslaget til forsamlingen. Carsten uddybede forslaget: Afdelingen har modtaget en del udstyr fra den nedlagte DSB togvogn, det havde en god aktivitet med deltagelse i conteste og DX jagt. Han håbede at noget lignende kunne etableres i de nuværende mødelokaler. Han lagde vægt på åbenhed omkring projektet, at det skulle være for alle medlemmer, ikke kun en lille lukket gruppe. Endvidere skulle det selvfølgelig foregå i tæt dialog med spejderne, specielt placering af antennerne.

OZ1KKH Erik udtrykte bekymring omkring adgang til lokalerne, da det ikke fungerer særlig godt i dag. Ligeledes var han skeptisk omkring placering af antenner.

Carsten mente at der var en opblødning på vej med hensyn til antenne-opsætning. Det havde han fået indtrykket af gennem hans virke som spejderleder.

OZ1ISY Søren pointerede at der skulle findes opbakning blandt medlemmerne inden opstart af projektet. Det blev oplyst at mindst et medlem (OZ1BKK Bjarke) havde givet forholdstilsagn.

OZ1KXH Svend synes det var en fremragende ide. Han havde længe savnet RADIOAKTIVITET i klubbens lokaler.

OZ7SMJ Michael mente det var en god ide af få overblik over hvad udstyr der rades over.

Det blev vedtaget at OZ3ANT Carsten tager kontakt til OZ2BKK Bjarke. De skaber sig et overblik over hvad det skal til at få projektet gennemført. Carsten snakker mere konkret med spejderledelsen om mulighederne. Carsten danner sig et overblik over hvad vi har af udstyr. Endelig tilkendegav bestyrelsen at de ville se positivt på en eventuel anmodning om økonomisk støtte til projektet.

### **Valg til bestyrelsen:**

Følgende blev valgt:

Kasserer: OZ1KKH Erik (genvalg)

Bestyrelsesmedlem: OZ1LQO Søren (genvalg)

1. suppleant: OZ3ANT Carsten

2. suppleant: OZ6OQ Knud (ikke tilstede, men havde givet tilsagn)

Alle valgt med applaus.

### **7. Valg af revisorer og suppleanter:**

Revisor: OZ1LZD Ole (genvalg)

Suppleanter

1. revisor suppleant: OZ7SMJ Michael

2. revisor suppleant: OZ1CLT Ib

De blev ligeledes valgt med applaus.

8. **Eventuelt:**

OZ7SMJ Michael foreslog et foredrag med FT8 som emne.

Det er noteret, hvem melder sig som foredragsholder??

OZ1KXH Svend foreslog at en klubaften i Maj måned skulle dedikeres til at snakke OZ3ANT's forslag grundigt igennem.

Dette er hermed givet videre til bestyrelsen/planlæggerne

Dirigenten takkede herefter for fremmødet og erklærede Generalforsamlingen for værende afsluttet.

Referent: OZ1ISY Søren